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  التباين بغاتص التحضير للحساسية من

 دراسات الأشعة ل
والأشعة   MRIوالتصوير بالرنين المغناطيسي  CT)التصوير المقطعي 

 لية( التدخ  
Contrast Allergy Preparation for  

Radiology Studies 
(CT, MRI, Interventional Radiology) (Arabic) 

 
 

 للتحضير لهذا الاختبار؟ لماذا أحتاج 

Why do I need to prepare for this test? 

المختلفةَََستخدمَالأنواع َستخدمَمادةَتباينَت حقنَفيَالوريدَأوَالشريانَأوَأيَبنيةَأخرى.َت َكَبإجراءَاختبارَتصويرَي َرَطبيب َأمَ 

التباينَالتيَسيتمَََمادة َََسيَسابقَلنوع َعلَتحسَ ف ََمنَاختباراتَالتصويرَأنواعًاَمختلفةَمنَموادَالتباين.َإذاَكانَلديكَرد َ

ضَأكثرَلخطرَحصولَردَفعلَتحسَ استخدامهاَفيَالاختبار،َفأنتَمَ  هددَالحياةَلدىََسيَحاد.َقدَيكونَهذاَضارًاَأوَحتىَي َعر 

 الخطرَتمامًاَ.َاستبعادناس.َقدَيؤديَتناولَالأدويةَقبلَالاختبارَإلىَالتقليلَمنَهذهَالمخاطر،َولكنَلاَيمكنَعددَقليلَجداًَمنَال

Your doctor has ordered an imaging test that uses contrast material injected 

into a vein, artery, or other structure. Different types of imaging tests use 

different types of contrast materials. If you had a previous allergic reaction to 

the type of contrast material that will be used in the test, you are at increased 

risk for a serious allergic reaction. This can be harmful or even life threatening 

in a very small number of people. Taking medications before the test may 

reduce this risk, but the risk cannot be completely eliminated. 

 

 ؟ ما هي الخطة 

What is the plan? 

 احصلَعلىَوصفاتَطبيةَمنَطبيبكَالخطوة الأولى: 

Step 1: Obtain prescriptions from your doctor 

 يةَالصيدليةَالمحل َبَاحصلَعلىَالأدويةَالموصوفةالخطوة الثانية: 

Step 2: Fill prescriptions at local pharmacy 
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 قمَبتناولَالأدوية:َالخطوة الثالثة:

Step 3: Take Medications: 

 ملغَعنَطريقَالفم50ََقبلَإجراءَالاختبار:َخذَبريدنيزونَساعة  13 •

• 13 hours before your test: Take Prednisone 50mg by mouth 

 ملغَعنَطريقَالفم50ََقبلَإجراءَالاختبار:َخذَبريدنيزونَساعات  7 •

• 7 hours before your test: Take Prednisone 50 mg by mouth 

 قبلَإجراءَالاختبار:ساعة  1 •

• 1 hour before your test: 

o َملغَعنَطريقَالفم50َخذَبريدنيزون 

o Take Prednisone 50 mg by mouth 

o َكَشراءَديفينهيدرامينَبدونَوصفةَطبيةَمنَالصيدلياتَمكن َملغَعنَطريقَالفم.َي 50ََخذَديفينهيدرامين

 بينادريل(.َ،الاسمَالتجاريَكَتناولَدواءَديفينهيدرامينَجنيس،َأومكن َوالعديدَمنَمتاجرَالبقالة.َي َ

o Take Diphenhydramine 50 mg by mouth. You may buy 

Diphenhydramine over-the-counter (without a prescription) at 

pharmacies and many grocery stores. You may take a generic 

Diphenhydramine medication, or Benadryl, the brand name). 

 

 وقتَالفحص:َ تاريخَالفحص:ََََََََََََََََََََََََََََ

Test Date:                            Test Time: 

 

 فاتَبسيطةَمنَالماء،َخاصةَإذاَلمَي سمحَلكَبتناولَالطعامَوَ/َأوَالشربَقبلَالاختبار.ََشَ تناولَالأدويةَمعَرَ 

Take the medications with a few sips of water, especially if you are not allowed 

to eat and/or drink before the test.  

 

 ن من إجراء الاختبار. تتمك   لنإذا لم تتناول هذه الأدوية حسب التوجيهات، ف

If you don’t take these medications as directed, you will not be able 

to take the test. 
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 بع الجدول الزمني: ات  

Follow the timeline: 

دَمنََرَموعدَتناولَالأدويةَبالضبط.َتأكَ كَهذاَعلىَتذكَ ساعد َي َخاناتَالوقتَالفارغة.َسَ رجىَملءَالساعاتَالمناسبةَفيَي َ

 الاختبار.ََقبلساعةَعلىَالأقل14ََةَبكَيةَالخاصَ الحصولَعلىَالأدويةَبناءًَعلىَالوصفةَالطب َ

Please fill-in the appropriate hours in the blank time spaces. It will help you 

remember exactly when to take the medications. Make sure to fill your 

prescription at least 14 hours before the test. 
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 أشكال الدواء

 )قدَتبدوَحبوبَالدواءَمختلفةَحسبَالعلامةَالتجارية.(

  
 ديفينهيدرامينَ بريدنيزونَ

 

 

  

 الجدول الزمني كل ساعة

ساعات7َََ

قبلَ

 الاختبارَ:

 

 

 
 

 
ساعة13ََ

قبلَ

 الاختبارَ:

 

 

 

 

    بدأ تناولا

 الأدوية على 

 هذا الوقت:   
 

________ 

وقت  

   :لاختبارا

 
________ 

  50بريدنيزون خذَ

 عنَطريقَالفمَملغ 
 

  50بريدنيزون خذَ

 عنَطريقَالفمََملغ
 

َخذ:َ

َملغ بريدنيزون  50

 وَ
 ملغ ديفينهيدرامين 50

 عنَطريقَالفمَ
 

 البداية 
 النهاية

قبلَ

الاختبارََ

 َ:بساعة
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Medication key: 

(Pills may look different depending on the brand.) 

  
Prednisone Diphenhydramine 

 

 

Hourly timeline 

1 hour 
before 
test: 

 

7 hours 
before 
test: 

 

 

 
 

 
13 hours 
before 
test: 

 

 

 

 

Start  
meds at  
this time:  
 
________ 

Test 
time:  
 
________ 

Take 50mg 
Prednisone 
by mouth 
 

Take 50mg 
Prednisone 
by mouth 
 

Take  
50mg Prednisone  
and  
50mg 
Diphenhydramine 
by mouth 
 

Start End 
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 ناسبني؟   هل يمكنني تعديل الجدول الزمني حسب ما ي  

Can I adjust the timeline for my convenience?  

 

مكنكََقبلَالاختبار.َي ََساعات 7 جدولةقبلَالاختبارَأوَالمَ ساعة  13 جدولةالمَ َرعات بريدنيزونج  كَفقطَتعديلَتوقيتَمكن َي َ •

 َأقصاه ساعة واحدة. إلى حد   تعديلَالتوقيتَ

• You may only adjust the timing of the prednisone doses scheduled for 13 

hours before the test or scheduled for 7 hours before the test. You may 

adjust the timing by up to a total of one hour.  

o َ ساعاتَمنَالنوم7ََساعةَمنَالاختبارَللحصولَعلى14ََمكنكَتناولَالجرعةَالأولىَقبلَعلىَسبيلَالمثال،َي

ساعةَقبلَالاختبار13َََمكنكَتناولَالجرعةَالأولىَساعاتَقبلَالاختبار.َأوَي 7ََجدولةَفيَقبلَالجرعةَالمَ 

 ساعاتَقبلَالاختبار.6ََََوالجرعةَالثانيةَ

o For example, you could take the first dose at 14 hours before the test 

to get 7 hours of sleep before the dose scheduled at 7 hours before 

the test. Or you could take the first dose at 13 hours before the test 

and the second dose at 6 hours before the test.   

 يجوزَلكَتعديلَتوقيتَالأدويةَالتيَتحتاجَإلىَتناولهاَساعةَواحدةَقبلَالاختبارَ.لا  •

• You may not adjust the timing of the medications you need to take 1 hour 

before the test. 

 اتباعها؟  ما الاحتياطات التي يجب علي  

What precautions do I need to follow? 

تحتاجَإلىَالتنسيقَمعََلَالآلاتَأثناءَتناولَهذاَالدواء.َسوفَشغ َمكنَلديفينهيدرامينَأنَيجعلكَنعسان.َلاَتقودَالسيارةَأوَت َي َ

 عاسَمنَهذاَالدواء.سائقَلتوصيلكَمنَوإلىَالموعدَبسببَاحتماليةَالن َ

Diphenhydramine can make you drowsy. Do not drive or operate machinery 

while you are taking this medication. You will need to arrange for a driver to 

and from the appointment, due to the possibility of drowsiness from this 

medication. 
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ة جامعةبتطويرها  ت إخلاء المسئولية: تحتوي هذه الوثيقة على معلومات و/ أو مواد تعليمية قام  .حالتك بمثل صابالم   مريض المعياري شيجان لل تمي  صح 
ة جامعة قمت لم الإنترنت على موجود حتوى لم   روابط على تحتوي  وقد ة جامعة متحمل تميتشيجان بإنشائه ولا   صح  يتشيجان مسؤوليته. وهي لا تحل صح 

ث مع مقدم رعايتك . تحد  معياري ل عليها من مقدم رعايتك الصحية لأن تجربتك قد تختلف عن تلك الخاصة بالمريض المحل الاستشارة الطبية التي تحص  

 أسئلة حول هذه الوثيقة أو حالتك أو خطتك العلاجية.الصحية إذا كانت لديك أي 
Disclaimer: This document contains information and/or instructional materials developed by 

University of Michigan (U-M) Health for the typical patient with your condition. It may include links 
to online content that was not created by U-M Health and for which U-M Health does not assume 
responsibility. It does not replace medical advice from your health care provider because your 
experience may differ from that of the typical patient. Talk to your health care provider if you 

have any questions about this document, your condition or your treatment plan.  
َََخدماتَالترجمةَالشفويةَبطبَميتشيجانَ:ةالترجم

رون:َد.َرافَرزق،َد.َجايمسَإليسَ َالمحر 

َلورينَباركر،َمساعدةَطب يةَمرخ صةرسومات:َ

Translation: Michigan Medicine Interpreter Services 

Authors: Raf Rizk MD, James Ellis MD 
Illustration: Lauren Parker C.M.A 

 
ةَجامعةَتعليمَالمرضىَبواسطة  Creativeَرخصةَدوليةَعموميةم رخصةَبموجبHealthichigan niversity of MUَََميتشيجانَصح 

e 4.0ShareAlike 4.0 International Public License-NonCommercial-Commons Attribution.ََآخرَمراجعةََتمت

 2022َ/04َفي:
Creative Commons is licensed under a  University of Michigan HealthPatient Education by 

ed 04/2022Last Revis. ShareAlike 4.0 International Public License-NonCommercial-Attribution 
 

َدَمنَإخبارَطبيبكَإذاَكنتَتعانيَمنَحساسيةَمنَبريدنيزونَأوَديفينهيدرامينَأوَلاَتستطيعَتحمل هما.َقدَتكونَهناكَبدائلَ تأكَ 

 تاحة.َمَ 

Make sure to tell your doctor if you are allergic to or cannot tolerate prednisone 

or diphenhydramine. Alternatives may be available. 
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